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Z A P I S N I K 
sa druge sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 
održane 26. decembra 2012. godine 

 
 
     Sjednica je počela u 9 sati i 5 minuta. 
 
 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 
 Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Milutin Simović, Obrad Mišo Stanišić, 
Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Suljo Mustafić, Predrag Bulatović, Velizar 
Kaluđerović, Zoran Miljanić i savjetnik u Odboru, Slaviša Šćekić. 
 
 Po pozivu, sjednici su  prisustvovali predstavnici: Ministarstva finansija, pomoćnik 
ministra za trezor, Boris Bušković; Ministarstva odbrane, pomoćnik ministra, pukovnik 
Rifet Kosovac i šef Službe za finansijske poslove, Savo Milašinović; Ministarstva 
unutrašnjih poslova, sekretar Ministarstva, Dragan Pejanović i načelnik Službe za 
zajedničke poslove, Zoran Asanović; Agencije za nacionalnu bezbjednost, rukovodilac 
Sektora za logistiku, Sanja Raičević i rukovodilac Odsjeka za ekonomsko-finansijske 
poslove, Vesna Ivanović i Državne revizorske institucije, član Senata, dr Branislav 
Radulović, načelnik u Sektoru II, Blažo Savković i načelnik u Sektoru I, Vladan Perović.  
  
 Shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici su prisustvovali predstavnica Instituta 
»Alternativa«, Dina Bajramspahić i predstavnik Centra za demokratiju i ljudska prava, 
Emir Kalač. 
 

Nakon uvodnog obrazloženja, za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći  
 

        D N E V N I  R E D: 
 

1. PREDLOG ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA CRNE GORE ZA 

2011. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI ZAVRŠNOG RAČUNA BUDŽETA 

CRNE GORE ZA 2011. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI NA 

POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 
- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 
- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 
 
2. IZVJEŠTAJ DRŽAVNE REVIZORSKE INSTITUCIJE O REVIZIJI GODIŠNJEG 

FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA AGENCIJE ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 
CRNE GORE ZA 2011. GODINU 
 

3. PLAN PARLAMENTARNOG NADZORA ZA 2013. GODINU 

 
4. TEKUĆA PITANJA 
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Prije prelaska na raspravu o tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je 

podsjetio na član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 
odbrane kojim je propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a 
mogu biti i otvorene, odlukom većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, 
nakon čega su članovi Odbora jednoglasno donijeli odluku da druga sjednica bude 
otvorena za javnost. 
 
 Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu 
audio snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan. 
 

Nakon uvodnih napomena uvažavajući karakter rasprave, članovi Odbora su 
donijeli odluku da objedine raspravu o prvoj i drugoj tački dnevnog reda. 
 

Prva tačka dnevnog reda: PREDLOG ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU 

BUDŽETA CRNE GORE ZA 2011. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI 

ZAVRŠNOG RAČUNA BUDŽETA CRNE GORE ZA 2011. GODINU U DIJELU 

KOJI SE ODNOSI NA POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 
- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 
- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 
Druga tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ DRŽAVNE REVIZORSKE 
INSTITUCIJE O REVIZIJI GODIŠNJEG FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA 
AGENCIJE ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST CRNE GORE ZA 2011. GODINU 

 
Prije prelaska na raspravu o tačkama dnevnog reda, predsjednik Nuhodžić je 

podsjetio da je Vlada Crne Gore, na sjednici od 28. juna 2012. godine, utvrdila  Predlog 
zakona o završnom računu budžeta za 2011. godinu i isti sa Izvještajem o reviziji 
završnog računa budžeta za 2011. godinu Državne revizorske institucije, saglasno članu 
51 stav 3 Zakona o budžetu dostavila Skupštini Crne Gore radi stavljanja u proceduru, te 
da shodno odredbi člana 7 tačka 9 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti 
bezbjednosti i odbrane  Odbor za bezbjednost i odbranu razmatra informacije o izvršenju 
budžeta u dijelu sredstava namijenjenih za rad organa i institucija iz sektora odbrane i 
bezbjednosti. Predsjednik Nuhodžić se, takođe, osvrnuo i na odredbu člana 7 tačka 11 
pomenutog Zakona, koja propisuje da Odbor razmatra izvještaje Državne revizorske 
institucije o finansijskom poslovanju organa i institucija iz sektora odbrane i bezbjednosti, 
zauzima stavove i prati aktivnosti nadležnih organa po tim izvještajima. 

 
Pored navedenog, istakao je da su uz materijale za sjednicu članovima Odbora 

dostavljeni i analitički izvještaji potrošačkih jedinica nad kojima Odbor za bezbjednost i 
odbranu vrši nadzor, sa aspekta efikasnosti i efektivnosti trošenja opredijeljenih 
budžetskih sredstava za 2011. godinu, shodno zaključku sa 39. sjednice Odbora za 
bezbjednosti i odbranu 24. saziva, održane 22. novembra 2011. godine. 
 

Uvodno obrazloženje o prvoj tački dnevnog reda dao je pomoćnik ministra 
finansija, Boris Bušković i istakao da je osnovni cilj fiskalne politike u 2011. godini bio 
održavanje makroekonomske stabilnosti, obezbjeđenje održivosti sistema javnih finansija, 
uspostavljanje održivog penzionog sistema i uslova za obezbjeđenje poslovnog 
ambijenta. Pomoćnik ministra je naglasio da su 2011. godinu obilježila restriktivna 
ekonomska politika i konsolidacija javnih finansija, i istakao da je u navedenom periodu 
došlo do blagog oporavka crnogorske ekonomije. U 2011. godini, po njegovim riječima, 
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nastavljena je implementacija kapitalnog budžeta, kao i rad na razvoju programskog 
budžeta i planiranju srednjoročnog finansijskog okvira. 

U uvodnom obraćanju, pomoćnik ministra odbrane, pukovnik Rifet Kosovac 
upoznao je članove Odbora da je od raspoloživih 37.183.779,53 eura realizacija 
sredstava iznosila 36.934.601,59 eura ili  99,33%, od čega je isplaćeno 36.499.009,20 
eura ili  98,16%, i  prenijete obaveze u iznosu od 435.592,39 eura ili 1,17% u odnosu na 
raspoloživa sredstva. Predstavio je strukturu utrošenih sredstava u 2011. godini u kojoj 
su zarade i ostala lična primanja zaposlenih zastupljeni sa 72,68 %, tekući izdaci čine 
23,20%, dok je za opremanje i modernizaciju utrošeno 4,12% raspoloživih sredstava. 
Dalje je istakao da se stvaranje obaveza obavljalo u skladu sa zakonskim i podzakonskim 
propisima, da su sredstva odobrena Rješenjem o finansiranju realizovana  prema 
prioritetnim potrebama i uz primjenu mjera racionalizacije i štednje u potrošnji. Sa druge 
strane, nedovoljan iznos odobrenih sredstava po pojedinim rashodima i visina prenešenih 
obaveza, uslovili su potrebu stalnog preusmjeravanja sredstava u cilju izmirenja obaveza 
i stvaranja uslova za nesmetano funkcionisanje. U nastavku, pukovnik Kosovac je istakao 
da se realizacija planiranih zadataka i aktivnosti tokom godine odvijala u skladu sa 
visinom i dinamikom priliva sredstava opredijeljenih za finansiranje rashoda odbrane u 
2011. godini. Negativan uticaj ispoljio je rast cijena energenata, prije svega električne 
energije naftnih derivata, zatim veliki broj objekata na obezbijeđenju, kao i neplanirani 
utrošak sredstava prouzrokovan elementarnim nepogodama krajem 2010. i početkom 
2011. godine. Preduzimanjem mjera racionalizacije i štednje, preplaniranjem i 
realizacijom aktivnosti po prioritetnosti, nadomješteni su problemi nedovoljnih finansijskih 
sredstava. Takođe, odustajanjem od realizacije jednog broja aktivnosti i podnošenjem 
zahtjeva za preusmjerenje sredstava stvarani su uslovi za izmirenje obaveza, finansiranje 
obuke i pripreme pripadnika Vojske Crne Gore koji se upućuju u mirovne misije, zaključio 
je pomoćnik ministra odbrane. 

Načelnik Službe za zajedničke poslove u Ministarstvu unutrašnjih poslova, Zoran 
Asanović podsjetio je da su u 2011. godini Uprava policije i Ministarstvo unutrašnjih 
poslova funkcionisali kao posebne potrošačke jedinice i upoznao članove Odbora sa 
sadržajem dostavljenog Analitičkog izvještaja o utrošenim budžetskim sredstvima za 
2011. godinu, ističući da su opredijeljena sredstva skoro u potpunosti utrošena u 
izvještajnom periodu.    

Rukovodilac Sektora za logistiku u Agenciji za nacionalnu bezbjednost, Sanja 
Raičević je istakla da je realizovani iznos manji za 3,73% u odnosu na planirana sredstva 
za 2011. godinu i iznosi 5. 684 171,53 eura. Takođe, ukazala je da su zbog nedovoljnog 
iznosa opredijeljenih sredstava i neplaniranih aktivnosti na određenim pozicijama 
izvršena preusmjeravanja u skladu sa postojećim propisima. Predstavnica Agencije je 
takođe podsjetila da su neizmirene obaveze manje nego u 2010. godini i uputila članove 
Odbora na detaljan prikaz utroška opredijeljenih sredstva u dostavljenom Analitičkom 
izvještaju izvršenja budžeta Agencije za nacionalnu bezbjednost za 2011. godinu.       

U nastavku rada sjednice, član Senata Državne revizorske institucije, dr Branislav 
Radulović podsjetio je na nemogućnost izvršenja revizije poslovanja svih potrošačkih 
jedinica tokom jedne budžetske godine,  i ukazao da je u skladu sa iznijetim izrađen plan 
u četvorogodišnjem ciklusu. Dalje je podsjetio na izvršenu reviziju poslovanja Ministarstva 
odbrane u 2008. godini, Ministarstva unutrašnjih poslova i javne uprave u 2009. godini, 
Policijske akademije u 2010. godini i Agencije za nacionalnu bezbjednost u 2012. godini. 
Takođe, osvrnuo se i na analizu prihodnog modela za Ministarstvo unutrašnjih poslova u 
2011. godini, kao i na analizu poslovanja Uprave policije kao posebnog segmenta. Dr 
Radulović je upoznao članove sa postojećom tendencijom popravljanja tačnosti 
subjekata revizije, ali i sa druge strane, smanjenjem kvaliteta zakonitosti u radu. Takođe 
je istakao da se revizija tačnosti pomjera u pravcu revizije zakonitosti, u svrhu što skorijeg 
vršenja revizija uspjeha. Član Senata je u nastavku ocijenio korisnim prisustvo 
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predstavnika Državne revizorske institucije na sjednicama Odbora na kojima se 
razmatraju godišnji izvještaji organa i institucija iz sektora odbrane i bezbjednosti. 
Govoreći o Izvještaju o reviziji završnog računa budžeta Crne Gore za 2011. godinu 
predstavio je nalaze i preporuke Državne revizorske institucije, i ukazao da uočene 
nepravilnosti u slučaju Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave policije nemaju karakter 
bitno materijalne greške. Shodno navedenom, izrazio je očekivanja institucije koju 
predstavlja da će subjekti revizije ukloniti notifikovane nepravilnosti u roku od šest 
mjeseci i istakao da će u narednom postupku doći do provjere da li su date preporuke 
realizovane.  

U nastavku izlaganja, dr Radulović je upoznao članove Odbora da je, nakon izvršene 
revizije  Godišnjeg finansijskog izvještaja Agencije za nacionalnu bezbjednost za 2011. 
godinu, Državna revizorska institucija dala pozitivno mišljenje u pogledu tačnosti ali i 
uslovno mišljenje u pogledu zakonitosti uz deset preporuka. Takođe, informisao je 
članove Odbora o upućenom Izvještaju Agencije za nacionalnu bezbjednost o 
realizovanim preporukama Državne revizorske institucije 12. decembra 2012. godine i 
istakao da je najveći broj datih preporuka realizovan.  

Pored navedenog, predstavnik Državne revizorske institucije se osvrnuo na član 
10 Zakona o Državnoj revizorskoj instituciji koji propisuje da je subjekt revizije dužan da, 
na zahtjev Institucije, sva dokumenta, finansijske iskaze, izvještaje, finansijske evidencije, 
nalaze interne kontrole i druge evidencije učini dostupnim Instituciji, ili ih da na uvid 
ovlašćenom licu koje vrši reviziju. S tim u vezi, subjekat je dužan Instituciji ili ovlašćenom 
licu dati na uvid dokumenta ili obavještenja povjerljivog karaktera ili dokumenta koja 
predstavljaju poslovnu i drugu tajnu u skladu sa zakonom. Dr Radulović se osvrnuo i na 
odredbe člana 11 i člana 42 istog Zakona kojima se definiše da podaci i saznanja do 
kojih se dođe u postupku vršenja revizije imaju povjerljiv karakter ukoliko zakonom nije 
drukčije uređeno, kao i da su članovi Senata i zaposleni u Instituciji dužni da čuvaju 
poslovnu i drugu tajnu, bez obzira na način na koji su je saznali. Imajući u vidu da su 
nadležnosti Državne revizorske institucije utvrđene članom 144 Ustava Crne Gore i 
uvažavajući praktične zahtjeve u radu, ukazao je na nužnost dopune člana 26 važećeg 
Zakona o tajnosti podataka na način da pristup tajnim podacima bez dozvole za pristup 
tajnim podacima imaju članovi Senata Državne revizorske institucije.  

U raspravi su učestvovali: Velizar Kaluđerović, Milutin Simović, Borislav Banović i 
Predrag Bulatović. 

Poslanik Velizar Kaluđerović ukazao je na upućene preporuke u pogledu 
usklađenosti poslovanja subjekata revizije sa propisima, sadržane u Izvještaju o reviziji 
završnog računa budžeta Crne Gore za 2011. godinu u kojima se navodi da potrošačke 
jedinice trebaju dosljedno primjenjivati zakonske propise u cilju obezbjeđenja 
usklađenosti rada sa važećom regulativom, i uspješnog upravljanja i unapređenja 
ekonomičnosti, efikasnosti i efektivnosti korišćenja javnih sredstava. Dalje, podsjetio je da 
je kod 27 državnih organa i organa državne uprave sistematizovano 78 mjesta za 
unutrašnje revizore, ali da je broj popunjenih mjesta svega 31. U pogledu Izvještaja o 
reviziji Godišnjeg finansijskog izvještaja Agencije za nacionalnu bezbjednost ukazao je 
na  uočeni nedostatak u funkcionisanju sistema unutrašnjih kontrola koji se odnosi na to 
da generalni inspektor do okončanja predmetne revizije, nije za 2011. godinu podnosio 
izvještaje o kontroli rada Agencije Vladi i direktoru Agencije, shodno članu 41 Zakona o 
Agenciji za nacionalnu bezbjednost. Poslanik Kaluđerović se osvrnuo i na nalaz Državne 
revizorske institucije da subjekat revizije u svojoj knjigovodstvenoj evidenciji ne vodi tri 
gostinske vile koje koristi u skladu sa Uredbom o uslovima i načinu korišćenja objekata 
za reprezentativne potrebe u svojini Crne Gore, a što je obavezan shodno članu 44 
Zakona o državnoj imovini i interesovao se za razloge ovakvog propusta. 

Član Odbora, Milutin Simović je istakao da predložene teme i diskusija 
predstavljaju jednu od najboljih potvrda o jačanju državnih institucija i njihovih 
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administrativnih kapaciteta. U svom izlaganju je podsjetio da je Državna revizorska 
institucija formirana 2004. godine i da je, sa još uvijek nepopunjenim kadrovskim 
sastavom, izvršila 75 revizija. Prezentovane izvještaje ocijenio je jednom od važnih 
potvrda autonomnosti i kvaliteta njenog rada, kao i rada subjekata revizije. Takođe, 
naglasio je ocjenu Institucije da u radu subjekata revizije nisu uočene bitne materijalne 
potvrde. U pogledu inicijative za dopunu člana 26 Zakona o tajnosti podataka, poslanik 
Simović je apostrofirao da pomenutom pitanju treba pristupiti na sistemski način i 
razmotriti da li u praksi, pored predloženih, postoje potrebe za dodatnim izmjenama. 

Poslanik Borislav Banović ocijenio je važnim održavanje češćih sastanaka sa 
predstavnicima Državne revizorske institucije i predstavnicima potrošačkih jedinica iz 
sektora odbrane i bezbjednosti povodom ranijih izvještaja, realizacije preporuka i 
aktuelnih dešavanja u smislu tačnosti i zakonitosti njihovog poslovanja ali i ukazao na 
drugačiju prirodu sjednica na kojima se razmatraju godišnji izvještaji organa i institucija iz 
ovog sektora. Takođe, interesovao se za poziciju sa koje se obezbjeđuje isplata 
sredstava čiji osnov čine sudske presude, kao i za preporuke za iznalaženje najboljeg 
rješenja ovog problema.  

Član Odbora, Predrag Bulatović izrazio je podršku radu Državne revizorske 
institucije. Informisao je članove Odbora o predloženim dopunama Zakona o tajnosti 
podataka, na način da pristup tajnim podacima bez dozvole za pristup tajnim podacima 
imaju i članovi Odbora za antikorupciju. U slučaju načelne saglasnosti Odbora za 
bezbjednost i odbranu, izrazio je spremnost za modifikaciju predloženog zakonskog 
teksta u pravcu omogućavanja članovima Senata Državne revizorske institucije pristup 
tajnim podacima bez dozvole. U nastavku izlaganja, poslanik Bulatović je ukazao da se u 
2011. godini nije vodilo računa o unapređenju i modernizaciji sistema odbrane i istakao 
da cijeni neopravdanim troškove za učešće pripadnika crnogorske vojske u mirovnoj 
misiji Ujedinjenih nacija ISAF u Avganistanu. U pogledu Izvještaja o reviziji Godišnjeg 
finansijskog izvještaja Agencije za nacionalnu bezbjednost za 2011. godinu podsjetio je 
na nerazjašnjenu aferu »Listing« i ukazao da ista govori o nesprovedenim reformama u 
Agenciji. Takođe, podsjetio je na  konstataciju Državne revizorske institucije da generalni 
inspektor do okončanja predmetne revizije, nije za 2011. godinu podnosio izvještaje o 
kontroli rada Agencije Vladi i direktoru Agencije. Poslanik Bulatović se osvrnuo i na nalaz 
da za radna mjesta za koja je sistematizacijom predviđeno da se popunjavaju bez javnog 
oglašavanja ne postoje pisane politike i procedure kojima se propisuje postupak i način 
prijema, kao i problem nevođenja evidencija imovine službenika Agencije za nacionalnu 
bezbjednost, naglasivši da navedeno predstavlja zakonom utvrđenu obavezu.  

Odgovarajući na pitanja članova Odbora, član Senata Državne revizorske 
institucije izrazio je nadu da će u što skorijem roku biti izabran peti član Senata i podsjetio 
da je revizija Godišnjeg finansijskog izvještaja Agencije za nacionalnu bezbjednost 
okončana u julu tekuće godine, kao i da je 30. jula 2012. godine direktor Agencije donio 
akt kojim se bliže definiše način evidentiranja imovine službenika Agencije. Državna 
revizorska institucija je 12. decembra 2012. godine informisana da je u Agenciji zaposlen 
unutrašnji revizor, čime je u konkretnom slučaju ispunjena zakonska obaveza. Dr 
Radulović je podsjetio i na preporuku upućenu Ministarstvu finansija da se polazeći od 
činjenice da se uvećava iznos isplata na osnovu sudskih odluka, sistemski uredi da se 
pomenute isplate realizuju na teret tekućeg budžeta potrošačke jedinice koja je 
prouzrokovala te troškove.    

Rukovodilac Sektora za logistiku u Agenciji za nacionalnu bezbjednost, Sanja 
Raičević je istakla da je Agencija jedan od prvih organa koji je Aktom o unutrašnjoj 
organizaciji i sistematizaciji iz 2010. godine formirao posebnu organizacionu jedinicu 
unutrašnje revizije. Dalje je naglasila da se odmah po prispijeću preporuka pristupilo 
njihovom ispunjavanju, istakavši da neke od njih predstavljaju sublimat sistemskih 
pretpostavki koje treba da budu ispunjene prije postupanja Agencije za nacionalnu 
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bezbjednost. Upoznala je članove Odbora da je 30. jula 2012. godine donijet Pravilnik o 
sadržaju i vođenju imovinskog kartona službenika Agencije za nacionalnu bezbjednost, 
da je u trenutku revizije isti bio u izradi, kao i da je propisani rok za popunjavanje 
imovinskih kartona 60 dana od dana donošenja. Predstavnica Agencije za nacionalnu 
bezbjednost je istakla da je proces konačne diobe nepokretnosti i imovine sa 
Ministarstvom unutrašnjih poslova i Upravom policije u završnoj fazi, te da će u skladu sa 
tim gostinske vile biti upisane u knjigovodstvenu evidenciju. U pogledu zapošljavanja u 
Agenciji ukazala je na postojanje potrebnih pravila i procedura za prijem u radni odnos. 
Na kraju je ukazala da generalni inspektor izvještaje podnosi direktoru Agencije i Vladi i 
istakla da nema ingerencije da o domenu njegovog rada iznosi podatke.     

Po okončanju rasprave Odbor je, na osnovu člana 21 u vezi člana 7 tačka 9 i 11 
Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, bez glasova protiv 
usvojio 

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA CRNE 
GORE ZA 2011. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI ZAVRŠNOG RAČUNA 

BUDŽETA CRNE GORE ZA 2011. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI NA 
POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 
- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA 
- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Nakon uvodnog izlaganja predstavnika predlagača zakona, Državne revizorske 
institucije, Ministarstva odbrane, Ministarstva unutrašnjih poslova i Agencije za 
nacionalnu bezbjednost, i rasprave koja je uslijedila Odbor je konstatovao da je tokom 
2011.godine, saglasno raspoloživim sredstvima, vođena restriktivna fiskalna politika, te je 
diskusija članova u najvećem dijelu bila usmjerena na stepen realizacije planiranog 
budžeta i projekata u posmatranom periodu. Odbor pozitivno cijeni permanentne 
aktivnosti predstavnika potrošačkih jedinica iz sektora bezbjednosti i odbrane usmjerene 
na institucionalno jačanje i unaprjeđenje rada, realizaciju započetih i planiranih projekata 
te stručno usavršavanje zaposlenih, saglasno realnim mogućnostima. Ovom prilikom, 
pažnja članova Odbora je bila usmjerena i na ostvareni stepen međunarodne saradnje, 
kao i nivo modernizacije i standardizacije opreme, u realnim okvirima. 

Odbor je konstatovao da su Ministarstvo odbrane, Ministarstvo unutrašnjih poslova 
i Agencija za nacionalnu bezbjednost, saglasno zaključku sa 39. sjednice Odbora 24. 
saziva dostavili analitičke izvještaje sa aspekta utroška opredijeljenih budžetskih 
sredstava za 2011. godinu.  

U smislu preporuka Državne Revizorske Institucije iz Izvještaja o reviziji završnog 
računa budžeta za 2011. godinu, uvažavajući okolnost da je Uprava policije od juna 
2012. godine postala organ u sastavu Ministarstva unutrašnjih poslova, Odbor je ocijenio 
neophodnim obezbjeđenje dosljedne primjene zakonskih propisa prilikom raspoređivanja 
službenika u platne razrede i određivanje njihovih koeficijenata, kao i imenovanje lica za 
obavljanje poslova službenika za javne nabavke i realizaciju ovog postupka primjenom 
odgovarajućeg postupka. Odbor će sa posebnom pažnjom nastaviti pratiti pitanje utroška 
opredjeljenih budžetskih sredstava u predstojećem periodu, posebno uvažavajući 
preporuke koje je u Izvještaju o reviziji završnog računa budžeta za 2011. godinu iznijela 
Državna Revizorska Institucija. 

Shodno navedenom, Odbor je predložio Skupštini da usvoji ovaj Predlog zakona. 
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Za Izvještaj u cjelini glasalo je osam poslanika: Mevludin Nuhodžić, Milutin Simović, 
Obrad Mišo Stanišić, Suljo Mustafić, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Velizar 
Kaluđerović i Zoran Miljanić, dok je poslanik Predrag Bulatović bio uzdržan.  

Odbor je takođe na osnovu člana 21 u vezi člana 7 tačka 11 Zakona o 
parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, bez glasova protiv usvojio i  

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU IZVJEŠTAJ DRŽAVNE REVIZORSKE INSTITUCIJE O REVIZIJI 
GODIŠNJEG FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA AGENCIJE ZA NACIONALNU 

BEZBJEDNOST CRNE GORE ZA 2011. GODINU 
 

Nakon uvodnog izlaganja predstavnika Državne revizorske institucije i Agencije za 
nacionalnu bezbjednost, i rasprave koja je uslijedila Odbor je konstatovao da je u 
predmetnom postupku obavljena opšta revizija tj.revizija pravilnosti, koja podrazumjeva 
sveobuhvatan uvid u finansijsko poslovanje subjekata u posmatranom periodu.  Revizija 
je imala za cilj izricanje mišljenja o pouzdanosti i tačnosti Godišnjeg finansijskog 
izvještaja Agencije za 2011. godinu i usklađenost poslovanja sa zakonima i propisima, 
kao i ocjenu unutrašnjeg sistema finansijskog upravljanja i kontrole. S tim u vezi, izvršeno 
je ispitivanje istinitosti i vjerodostojnosti finansijskih izvještaja, ispitivanje pravilnosti 
poslovanja, odnosno finansijskih transakcija i odluka u vezi sa primicima i izdacima, radi 
utvrđivanja da li su iste izvršene u skladu sa zakonom, drugim pripisima, datim 
ovlašćenjima i za planirane namjene, a ovom prilikom izvršeno je i ispitivanje sisitema 
unutrašnjih kontrola.  

Nakon sprovedene sveobuhvatne rasprave o Izvještaju Odbor je konstatovao da je 
Državna revizorska institucija, nakon sprovedenog postupka, dala pozitivno mišljenje na 
finansijski izvještaj i uslovno mišljenje na usklađenost poslovanja subjekta revizije sa 
propisima. S tim u vezi, data je ocjena da finansijski izvještaji Agencije za nacionalnu 
bezbjednost za 2011. godinu po svim materijalno značajnim aspektima, daju istinit i 
objektivan prikaz iskazanih primitaka i izdataka u skladu sa prihvaćenim okvirom 
finanijskog izvještavanja. Takođe je konstatovano da su aktivnosti, transakcije i 
informacije koje su prikazane u finansijkim izvještajima za 2011.godinu u skladu sa 
važećim propisima, osim odstupanja i neuklađenosti navedenih u preporukama i mjerama 
Državne revizorske institucije, a koje se, između ostalog tiču: realnijeg planiranja 
sredstava po pozicijama uslijed niskog stepena izvršenja na pojedinim budžetskim 
pozicijama; donošenja pisane politike i procedure kojima će se utvrditi postupak i način 
prijema u radni odnos za radna mjesta koja se popunjavaju bez javog oglašavanja; 
pribavljanja certifikata za komunikaciono-informacione sisteme i procese od Direkcije za 
zaštitu tajnih podataka; propisivanja sadržaja imovinskog kartona službenika i 
obezbjeđenja evidencije u skladu sa Zakonom o Agenciji za nacionalnu bezbjednost; 
preduzimanja odgovarajućih mjera i intenziviranja aktivnosti na otklanjanju nedostataka u 
funkcionisanju sistema unutrašnjih kontrola i dr. 

 Odbor je, uvažavajući nalog izdat Agenciji za nacionalnu bezbjednost da u roku 
od šest mjeseci izvijesti Državnu revizorsku instituciju o preduzetim radnjama po 
izrađenim i dostavljenim preporukama, posebno važnim ocijenio da prije rasprave o 
godišnjem izvještaju o radu za 2012. godinu od strane Agencije bude upoznat sa 
rezultatima preduzetog. 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je osam poslanika: Mevludin Nuhodžić, Milutin Simović, 
Obrad Mišo Stanišić, Suljo Mustafić, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Velizar 
Kaluđerović i Zoran Miljanić, dok je poslanik Predrag Bulatović bio uzdržan.  
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Treća tačka dnevnog reda: PLAN PARLAMENTARNOG NADZORA ZA 2013. 
GODINU 
 

 U okviru treće tačke dnevnog reda, predsjednik Nuhodžić je podsjetio da odredba 
člana 12 stav 1 i 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane 
propisuje da se parlamentarni nadzor vrši redovno prema godišnjem planu koji donosi 
Odbor, i vanredno po potrebi, kao i da Odbor do kraja kalendarske godine donosi godišnji 
plan parlamentarnog nadzora za narednu godinu. Shodno navedenom, predložio je da 
članovi Odbora na dostavljeni Nacrt u pisanoj formi daju konkretne predloge i sugestije, 
kako bi Plan bio usvojen na prvoj narednoj sjednici Odbora, koji predlog je jednoglasno 
podržan. 
 
  Poslanik Borislav Banović, u smislu sugestiju na Predlog plana je istakao je da bi 
se Odbor u 2013. godini trebao upoznati sa pitanjima iz oblasti bezbjednosti vazdušnog 
saobraćaja, podsjećajući na dosadašnju praksu upoznavanja članova sa različitim i novim 
temama iz oblasti bezbjednosti i odbrane.    
 
 

Četvrta tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA  
 

U okviru ove tačke dnevnog reda, članovi su jednoglasno, bez primjedbi, usvojili  
predloženi tekst zapisnika sa prve sjednice Odbora. 

 
Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  
 
Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

 
Sjednica je završena u  10 sati i 15 minuta.  

 
 
ZAPISNIK SAČINILA:  
Zorana Baćović                                                                           PREDSJEDNIK ODBORA 
                        Mevludin Nuhodžić 


